
Pro 3 – Algemene beschouwingen bij de begroting 2025 en meerjarenraming 2026-2028 

Allereerst, hartelijk dank aan het college en de ambtelijke organisatie voor de duidelijke begroting en 
de uitgebreide beantwoording van al onze technische vragen. En een  compliment aan de ambtelijke 
organisatie voor de technische toelichting. Goed om te zien hoe deskundig en betrokken onze 
ambtenaren zijn! 

Donkere wolken aan de horizon. Er ligt een sluitende begroting maar tussen het moment van 
aanbieden aan de raad en de behandeling vanavond is het nieuws er niet beter op geworden: een 
tegenvaller in het gemeentefonds en tekorten bij de Jeugdhulp vragen om extra ombuigingen. In de 
motie die we samen met VVD en CDA indienen, vragen we het college daarmee aan de slag te gaan. 
De grote pijnpunten uit deze begroting zijn natuurlijk de verhoging van de OZB en met ingang van 
2026 de verhoging van de toeristenbelasting. De keus ligt voor om te bezuinigen op voorzieningen en 
dienstverlening, óf verhogen van de inkomsten. 

Pro3 maakt de keus om de voorzieningen voor onze inwoners in stand te houden zodat iedereen 
mee kan doen en onze kwetsbare inwoners ontzien kunnen worden. En onze ambities houden we 
overeind. Een nieuw dorpshuis voor Loon op Zand, goede huisvesting van onze scholen, te beginnen 
met De Vaert komend jaar: daar gaan we voor. Daarom kiezen we er nu voor om de OZB te 
verhogen. De afgelopen jaren hebben we dat gelukkig maar beperkt hoeven doen, maar nu ziet Pro3 
geen andere optie. Want ook dit raakt onze inwoners maar ontziet wel de minder draagkrachtigen.  

Onze aandachtspunten per venster: 

1. Bestuur en dienstverlening 

Onze inwoners staan centraal. Maar hoe doe je dat goed? Pro3 vraagt hier jaar in jaar uit aandacht 
voor. Goede communicatie is tweerichtingsverkeer. Er zijn echt goede stappen gemaakt, zoals het 
participatietraject bij de Omgevingsvisie, maar het gaat ook nog wel mis. Te vaak nog denken en 
doen we wel vóór, maar niet samen met de inwoners. We kunnen onze inwoners alleen goed van 
dienst zijn, als we weten wat zij van ons vragen of nodig hebben.  Het college kondigt een uitgebreid 
participatiebeleid aan in 2025. Wat mogen we daarbij verwachten? En is er een iets concretere 
planning te geven dan ‘in 2025’? 

2. Gemeenschappen 

Pro3 onderschrijft absoluut het belang van de ontwikkeling van sterke gemeenschappen, met het 
besef dat het versterken van eigen kracht nodig is voor inwoners om de grote uitdagingen van deze 
tijd het hoofd te bieden. De zorg is niet goed genoeg en is niet betaalbaar zonder de hulp van 
buurtbewoners. Eenzaamheid en armoe worden niet opgelost door Den Haag, de provincie of het 
gemeentehuis als de buurt er niet bij betrokken wordt.   

Met de investering in Sterke Lokale Teams willen we hoge kosten voor maatwerkvoorzieningen zo 
veel mogelijk voorkomen. Daar kan Pro3 zich prima in vinden, immers voorkomen is beter dan 
genezen. Maar maatwerkvoorzieningen moeten er wél zijn voor degenen die dat echt nodig hebben. 
Het kan en mag niet zo zijn dat juist de meest kwetsbare mensen in onze samenleving buitenspel 
worden gezet. 



Over de tekorten bij Jeugdhulp maakt Pro3 zich grote zorgen. Er lijkt veel te weinig regie te zijn op de 
uitvoering. Afgaand op de brief van de RMB zijn overschrijdingen van budgetten niet tijdig 
gemonitord en is er vanuit de regio Hart van Brabant laat, misschien te laat, actie ondernomen. Wat 
is de inbreng van onze gemeente bij de aanpak van deze problemen? Welke stappen wil de 
portefeuillehouder ondernemen, en hoe kan de raad haar daarbij ondersteunen?   

3. Omgeving en economische ontwikkeling 

Bij het zorgen voor een verkeersveilige inrichting missen we ambitie. Natuurlijk kunnen wij niet 
regelen dat er nul verkeersslachtoffers zijn, maar de ambitie zou voor Pro3 toch gewoon nul mogen 
zijn. Bij het vergroten van de veiligheid van fietspaden vragen wij aandacht voor het fietspad achter 
de de Roestenbergstraat, onderdeel van de Zuidhollandsedijk. Zowel het fietspad als de bermen zijn 
slecht onderhouden met als gevolg regelmatig gevaarlijke situaties.  

We kijken uit naar de realisatie van de flexwoningen en zeker naar de uitwerking van de 
starterslening. Wanneer mogen we daar een voorstel voor tegemoet zien? 

Vergroening van de centra van Kaatsheuvel en Loon op Zand zal zeker bijdragen aan de toeristische 
aantrekkingskracht. Maar dat vraagt ook om goed onderhoud en vergroening. Pro3 vraagt zich af of 
verlaging van het onderhoudsniveau naar B voor de centra, daarmee niet op gespannen voet staat.  

Wij gaan akkoord met de bezuinigingsvoorstellen van het college maar de afschaffing van de 
bladkorven doet zeer. Dat is juist een voorziening waar inwoners profijt van hebben en die de 
gemeente helpt om overlast door bladafval te voorkomen. Zodra we er financieel de mogelijkheden 
voor zien, komt Pro3 hier zeker op terug.  

0. Overhead en algemene dekkingsmiddelen 

In 2025 verhogen we wel de lasten voor onze inwoners maar komen we niet aan de 
toeristenbelasting. De voorgestelde verhoging van de toeristenbelasting naar het landelijk peil in 
2026 zien wij als onontkoombaar als we onze voorzieningen en ambities overeind willen houden. Dat 
dit een hard gelag is voor onze ondernemers, realiseren we ons maar al te goed. Het beroep dat SOL 
op de raad en de ambtelijke organisatie doet om SOL en andere relevante belangenbehartigers van 
ondernemers in een zo vroeg mogelijk stadium te betrekken bij te maken inhoudelijke keuzes, 
ondersteunen we dan ook  graag. We vragen het college hier invulling aan te geven.  

Begin volgend jaar gaan we graag met het college in gesprek over de nodige ombuigingen voor 2025 
en verder. Noodzakelijk om een gezonde en sterke gemeente te zijn én blijven, waar het goed wonen 
en werken is voor alle inwoners: sociaal, slim en schoon.  

 


